
8.2 Imperfektum, futurum a další způsoby slovesa εἰµι 

Už jsme se naučili prézens slovesa εἰµι (jsem). Naneštěstí většina jeho tvarů je 

nepravidelná, a proto je třeba učit se je zvlášť. 

 prézens futurum imperfektum 

indikativ 1. os. sg. εἰµι ἐσοµαι ἠµην 

2. os. sg. εἰ ἐσῃ ἠς (nebo ἠσθα) 

3. os. sg. ἐστι(ν) ἐσται ἠν 

1. os. pl. ἐσµεν ἐσοµεθα ἠµεν 

2. os. pl. ἐστε ἐσεσθε ἠτε 

3. os. pl. εἰσι(ν) ἐσονται ἠσαν 

infinitiv prézentu                                               εἰναι 

participium prézentu (N. m.)                           sg. ὠν                   pl. ὀντες 

 

 

Poznámky 

• Imperfektum začíná na η, prézens a futurum na ε. To dává smysl – pokud 

přidáte přímnožek pro imperfektum k ε, dostanete η. 

• Futurum je téměř přesně ἐ plus σ (pro futurum) plus koncovky deponentních 

sloves (kromě 3. os. sg., kde místo ἐσεται je ἐσται). 

Nemůže být žádný aorist od slovesa εἰµι – protože když mluvíte o „bytí“ v minulosti, 
jedná se přirozeně o imperfektum, které opisuje „průběh“ nebo „trvalý stav“. 


